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Kérdés
Az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Milyen intézkedések várhatóak a kemecsei Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat
kilátástalan helyzetének javítására?" címmel a Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok
benyújtani Gyuresány Ferenc Miniszterelnök úr részére . A kérdésre a választ írásban
kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

Amint az bizonyára Ön előtt is ismeretes, a gyermekek védelméről és a gyámügyi
igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény hatályba lépését követően az önkormányzatok
országszerte felállították a gyermekjóléti szolgálatokat, és ezzel egyidőben lehetőség szerint a
családsegítő központokat.

Az állami normatíva minden évben biztosította az intézmények költségvetését, illetve a
bérjellegű kiadásokat és az alapfeladatok ellátását . Azonban a 2005 . évi költségvetésben a
családsegítő és gyermekjóléti szolgálatok, így a kemecsei szolgálat állami normatívája is
jelentősen lecsökkent : 2004-ben az alapnormatíva 9 .342.060,-Ft volt, amely összeg 2005-re
2.794 .500,-Ft-ra csökkent, és a nagymértékben lecsökkentett alapnormatíva mellett megszűnt
a kiegészítő normatíva is, így Kemecse település állami támogatása kevesebb mint
egyharmada lett a 2004-es évhez viszonyítva .

Ez az összeg megközelítőleg sem biztosítja a törvény által előírt négy diplomás dolgozó
munkabérét sem, nem beszélve az intézmény működési és dologi kiadásairól . A település
önkormányzata nehéz gazdasági helyzete miatt nem tudja vállalni azt, hogy a Szolgálat
fennmaradásához szükséges kiesését pótolni tudja. Emiatt az önkormányzat arra
kényszerülhet, hogy az intézményt bezárja, és ez fenyegeti a környező települések szolgálatait
is .

A fentiek miatt felmerül a kérdés, hogy a gyermekjóléti szolgálatok, így a kemecsei szolgálat
megszüntetése esetén hogyan valósulnak meg a gyermekvédelmi törvény alapelvei, illetve mi
lesz a gondozásban részesülő veszélyeztetett gyermekekkel . A gyermekjóléti szolgálatok
megszüntetésével a gyermekek veszélyeztetettségét megelőző és feltáró, tájékozódó és
esetkezelő munka teljes mértékben ellátatlanul marad, mely társadalmi szinten is és a
családok, gyermekek egyéni életében is súlyosan káros következményeket okozhat .



A mára jól működő és kiépült gyermekvédelmi intézményhálózat ezzel az óriási
visszalépéssel az 1997-es törvény megjelenése előtti állapotba fog visszaesni. A szakemberek
igen nagy veszélyt látnak a gyermekjóléti szolgálatok támogatásának ilyen mértékű
visszafogásában, különösen annak fényében, hogy országunk már az Európai Unió tagjává
vált .

Kérdezem mindezek figyelembevételével a T. Miniszterelnök úrtól, hogy milyen
intézkedések várhatóak az ország gyermekvédelmi szolgálatainak, különösen a kemecsei
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat kilátástalan helyzetének javítására?

Mielőbbi válaszát várva, maradok

Budapest, 2004 . december 21.
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